

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 24, 2015 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

P. Bourdin
C. Campbell
S. Clamageran
C. Clark-Kazak
A. Clifford (président)
C. Coates
A. Dawson
G. Ewen
R. Furgiuele
F. Garon
E. Gutterman

D. Ipperciel
L. Jackson
M. Jurdjevic
I. Kovács
N-G. Martineau
G. McGillivray
G. Moyal
A. Nenashev
D. Olin
I. Roberge

M. Roy
D. Savard
B. Singer
G. Young
J. David
M. Felian
S. Fernando
D. Zaboli
E. Mahant
A. Pyée

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 24 avril 2015 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:42 p.m.

The Chair welcomed all members to this last regular meeting of Council and asked for the approval of the meeting dates for 2015-2016.

The following dates (Friday, 1:30 p.m.) were **approved**:

September 25, October 23, November 20, December 11, 2015 and January 29, February 26, April 1 and 29, 2016.

The Chair then reminded members of the call for nominations for the position of Vice-Chair of Council as well as the one remaining vacant seat on CASTL and on PPNC.

2. Minutes of the previous meeting

▪ March 20, 2015

The minutes were **approved**.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 42.

Le président souhaite la bienvenue à tous les membres à cette dernière séance régulière du Conseil et leur demande d'approuver les dates des réunions pour 2015-2016.

Les dates suivantes (vendredi à 13h30) sont **approuvées** :

25 septembre, 23 octobre, 20 novembre, 11 décembre 2015 et 29 janvier, 26 février, 1er et 29 avril 2016.

Le président rappelle ensuite aux membres la demande de mises en candidature pour le poste de vice-président du Conseil ainsi que pour le poste encore vacant au CNAP et au CDPN.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 20 mars 2015

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

I. Kovács asked for some feedback about the SHARP information session which took place on Wednesday, April 21, 2015.

In response to the above, the Principal noted that it was his understanding that the powerpoint [presentation](#) will be posted on York's website by the initiators of the session. He also pointed out that it might be appropriate that the various Departments here at Glendon start engaging themselves in some kind of discussions around the issue.

5. Principal's Remarks

The Principal informed Council of the following forthcoming Faculty hirings:

- CLA contract renewals : S. Challal (Mathematics), M. Cherciov (Centre de formation linguistique pour les Études en français) and G. Houle (Drama Studies)
- TS Faculty : 3 new hirings for 2015-2016 in progress: Biology, Psychology and International Studies
- One new hiring in Philosophy to replace D. Olin
- New TS Hirings for new Programs: Biology, Psychology, 3 in Communications and 3 in Business

Glendon's budget, with commitment to balance it within the next three year has been submitted to the Provost and approved.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

I. Kovács sollicite les réactions à propos de la session d'information « SHARP » qui a eu lieu le mercredi 21 avril 2015.

En réponse, le principal note qu'il a cru comprendre que la [présentation](#) powerpoint sera publiée sur le site web de York par les initiateurs de la session. Il souligne également qu'il serait approprié que les divers départements ici à Glendon commencent à s'engager dans une sorte de discussions sur la question.

5. Remarques du principal

Le Principal informe le Conseil des prochaines embauches des professeurs suivants :

- Renouvellements de contrats CLA : S. Challal (Mathématiques), M. Cherciov (Centre de formation linguistique pour les Études en français) et G. Houle (Études d'art dramatique)
- Postes menant à la permanence : 3 nouvelles embauches en cours pour l'année 2015-2016 : Biologie, Psychologie et Études internationales
- Une nouvelle embauche en Philosophie pour remplacer D. Olin
- Nouvelles embauches pour les nouveaux programmes : Biologie, Psychologie, 3 en Communications et 3 en Commerce

Le budget de Glendon, avec un engagement d'équilibre au cours des trois prochaines années a été présenté au prévôt et a été approuvé.

In order to help students with their “French”, effective September 2015, a “French speaking house” in the residence will be set up. It will be “French only zone”.

Discussions are also underway for partnership with the “Université de Lyon” and CELSA (Communication and Journalism school in Paris). This will give students the opportunity to, for example, start their first three years at Glendon and complete their program in France.

The Principal also reported that the Ad Hoc Committee which had been struck to review issues surrounding French as a second language has made much progress and some changes will be implemented in the new academic year.

The Principal concluded his remarks by informing Council of his upcoming visit to Mount Allison University in order to try identifying ways to improve Glendon students’ satisfaction at the national level.

The Principal then addressed questions regarding Glendon’s name change.

6. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

A. Dawson presented the following submission and it was **approved**:

- Philosophy - Changes to the Certificate in Law and Social Thought

(b) Curriculum Committee

M. Jurdjevic presented the Curriculum submissions from **Multidisciplinary Studies** and **Philosophy** and they were all **approved**.

Afin d’aider les étudiants avec leur français, une Maison de langue française dans la résidence sera mise en place à partir de septembre 2015. Ce sera « une zone entièrement en français ».

Des discussions sont également en cours pour un partenariat avec l’Université de Lyon et CELSA (École de communication et de journalisme à Paris). Cela donnera aux étudiants la possibilité, par exemple, de commencer leurs trois premières années à Glendon et de compléter leur programme en France.

Le principal note aussi que le comité ad hoc qui avait été mis sur pied pour examiner les questions se rapportant au français langue seconde a progressé et certains changements seront mis en œuvre dans la nouvelle année académique.

Le principal termine ses remarques en informant le Conseil de sa prochaine visite à l’Université Mount Allison pour tenter d’identifier les moyens d’améliorer la satisfaction des étudiants de Glendon au niveau national.

Le principal répond ensuite aux questions concernant le changement de nom de Glendon.

6. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

A. Dawson présente la soumission suivante et elle est **approuvée** :

- Philosophie – changements au Certificat en droit et pensée sociale

(b) Comité des programmes d’études

M. Jurdjevic présente les soumissions du **département des études pluridisciplinaires** et de **philosophie** et elles sont toutes **approuvées**.

(c) **Policy, Planning and Nominating Committee**

G. Young noted that the position of Vice-Chair of Council was still open. He also reminded members of the remaining vacant seats for the 2015-2016 Standing Committees, and urged members to volunteer.

For Glendon Senators, the 3 positions have now been filled by Aimé Avolonto, Geoffrey Ewen and Marcia Macaulay.

Nomination for vacant positions on Standing Committees will remain open until filled.

7. **New Business**

There was none.

8. **Adjournment**

The meeting was adjourned at 2:25pm.

(c) **CDPN**

G. Young note que le poste de vice-président du Conseil est encore disponible. Il rappelle aussi aux membres les sièges vacants au sein des comités pour 2015-2016 et les encourage à se porter volontaires.

Pour les sénateurs de Glendon, les trois postes sont maintenant comblés par Aimé Avolonto, Geoffrey Ewen et Marcia Macaulay.

Les mises en candidature resteront ouvertes pour les sièges encore vacants au sein des comités.

7. **Affaires nouvelles**

Il n'y en a aucune.

8. **Levée de la séance**

La séance est levée à 14 h 25.